
P r o t o k o ł   Nr XXXI/2008  
 

z obrad sesji Rady Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej 
z dnia 27 listopada 2008 r. 

 
 

Otwarcia sesji Rady Miejskiej dokonał Przewodniczący Rady K. Magens. 
Powitał radnych , sołtysów oraz zaproszonych gości , stwierdził quorum - na stan 
Rady 15 ,w obradach uczestniczy 13 radnych , nieobecni usprawiedliwieni radni: J. 
Jędraszewski , B. Metara / listy obecności w załączeniu. Następnie przedstawił 
proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 
3. Informacja o bieŜącej pracy Burmistrza między sesjami. 
4. Informacja Przewodniczących komisji o pracy między sesjami. 
5. Interpelacje radnych. 
6. Uchwała w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 rok. 
7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie podziału Kazimierskiego  
   Ośrodka Kultury. 
8. Uchwała w sprawie sprzedaŜy w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

stanowiącej własność gminy. 
9. Uchwała w sprawie uchylenia podjętej uchwały. 
10. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia 

pomiędzy Gminą Kazimierza Wielka a Gminą Proszowice w sprawie 
określenia zasad współfinansowania inwestycji pn.” Budowa sieci 
wodociągowej z przyłączami dla sołectw Lekszyce i Marcinkowice   
w Gminie Kazimierza Wielka” w zakresie robót wykonywanych    
w miejscowości Kościelec Gmina Proszowice. 

11.Uchwała w sprawie uchylenia uchwały. 
12. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia statutu Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kazimierzy Wielkiej. 
     13.Uchwała w sprawie ustalenia górnych opłat ponoszonych przez  
          właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów  
          komunalnych oraz opróŜniania zbiorników bezodpływowych i transportu   
         nieczystości ciekłych. 

14. Uchwała w sprawie obniŜenia ceny skupu Ŝyta do celów wymiaru 
podatku rolnego. 

15. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na 2009 rok. 

16. Uchwała w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości. 
17. Uchwała w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji 

podatkowych dla Agencji Nieruchomości  Rolnych Oddział Terenowy  
          w Rzeszowie. 
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    18.Uchwała w sprawie wysokości podatku od środków transportowych na     
           2009 rok. 
    19. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty targowej na 2009  
           rok . 

20. Uchwała w sprawie opłaty od posiadania psów. 
21. Uchwała w sprawie poboru podatków i opłat w drodze inkasa. 
22. Sprawy roŜne , wolne wnioski. 

Ad.p.1 
Uwag oraz innych propozycji do przedstawionego porządku nie wniesiono,  
w głosowaniu /13 za/ został przyjęty. 
Ad.p.2 
Protokół z ostatniej sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 21 listopada br. został 
jednogłośnie przyjęty. 
Ad.p.3 
Zabierając głos Burmistrz rozpoczął swoje wystąpienie od informacji na temat  
trzech uchwał podjętych na wcześniejszych sesjach w stosunku do których 
organ Wojewody wskazał na pewne nieprawidłowości natury technicznej.  
Uchwały  te będą przedmiotem dyskusji w pkt.9,10,11,12 porządku obrad.  
Wyjaśnił tez sołtysom ,Ŝe z przyczyn bardzo pilnych czasowo , bez ich udziału 
zorganizowane zostały w miesiącu listopadzie 2 sesje z których jedna dotyczyła 
złoŜenia wniosku na rządowy program w ramach którego będziemy wykonać 
drogę na ul. Krakowskiej natomiast druga sesja nadzwyczajna w sprawie 
udzielenia Powiatowi dofinansowania na realizację zadania inwestycyjnego  pn. 
przebudowa drogi powiatowej Łyczaków – Donatkowice w 2009 r.  
Informując Radę o pracy między sesjami podkreślił ,Ŝe dobiega końca realizacja 
gminnych inwestycji przewidzianych na ten rok. Patrząc na tempo prac ma 
nadzieje ,Ŝe wykonawcy zmieszczą  się w czasie i do końca tego roku 
zakończone zostaną 2 waŜne inwestycje tj. wodociąg Marcinkowice – Lekszyce 
i kanalizacja w Odonowie. Jedyna inwestycja zaplanowana na 2008 rok która 
nie będzie zrealizowana to chodnik i zatoka parkingowa obok Domu 
Towarowego .  Zadanie to potraktowane zostanie jako priorytetowe w roku 
przyszłym. W dalszym wystąpieniu Burmistrz przedstawił zarys budŜetu gminy 
na 2009 rok. Jak twierdzi będzie to rok bardzo trudny tz. budowy inwestycji 
które wg cen kosztorysowych szacuje się na kwotę 25 mln zł a Gmina moŜe 
otrzymać dofinansowanie z środków unijnych 12.5 mln zł.   
Dodał ,Ŝe narastają problemy z finansowaniem oświaty gdzie  
w przyszłorocznym budŜecie z własnych środków do tego działu musimy 
dołoŜyć blisko 6 mln zł i najprawdopodobniej nieunikniona będzie likwidacja 
szkół nieekonomicznych.   
Powracając do sprawy udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu na budowę 
drogi Łyczaków – Donatkowice  - Burmistrz wyjaśnił zebranym ,Ŝe sprawę tą 
Rada potraktowała bardzo powaŜnie .   
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Po długiej wymianie zdań , biorąc jednak pod uwagę problemy finansowe 
Gminy w 2009 r. Rada postanowiła   przyznać Powiatowi połowę z Ŝądanej 
kwoty czyli z 400.000 zł – ok. 200.000 zł. 
Ad.p.4 
Przewodniczący Rady informuje ,Ŝe w okresie między sesjami posiedzenia 
odbyły dwie komisje Rady tj. Komisja Rolnictwa i Finansów których głównymi 
tematami były sprawy podatków lokalnych. Relacje z tych posiedzeń zostaną 
złoŜone przy omawianiu tych punktów. 
Ad.p.5 
Interpelacje do Burmistrza zgłosił radny K. Nowak – w imieniu mieszkańców 
wsi Łękawa  prosi aby wybudować przystanek dla  uczniów dojeŜdŜających  
z Łękawy do szkoły w Wielgusie. 
Zwrócił równieŜ uwagę aby podczas odśnieŜania drogi łączącej gminę 
Kazimierza Wielka  z gminą Proszowice  objąć odśnieŜaniem odcinek drogi 
Wojsławice – Koczanów. 
W nawiązaniu do złoŜonych interpelacji Burmistrz informuje ,Ŝe sprawa budki 
przystankowej jest do załatwienia po nowym roku ,natomiast jeśli chodzi  
o odśnieŜanie dróg ,  to nie jesteśmy   w stanie odśnieŜać wszystkich naraz.  
Ad.p.6 
Skarbnik Gminy Z. Nocon informuje – zmiany w planie dochodów i wydatków 
budŜetu gminy to niezbędne korekty wynikające z faktu ,Ŝe zbliŜamy się do 
zakończenia roku budŜetowego. Część zadań inwestycyjnych udało się 
zrealizować przy niŜszym nakładzie środków finansowych i środki te zostały 
przesunięte do działów które wymagają większych nakładów. Skorygowano 
takŜe wysokości wydatków na roczne i wieloletnie programy inwestycyjne . 
Uwag i zapytań nie zgłoszono.  
Rada Miejska w głosowaniu /13 za/ przyjęła uchwałę Nr XXXI/206/08  
w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 rok , która stanowi załącznik do 
protokołu. 
Ad.p.7 
Wyjaśnień do kolejnego punktu porządku obrad udziela dyr. KOK – Aleksander 
Zwolański -  w związku ze zmianami w Ustawie o Organizowaniu  
i Prowadzeniu Działalności Kulturalnej oraz konieczności dokonania 
niezbędnych zapisów w Statucie KOK poszerzających jego działalność   
o świetlice wiejskie wchodzące w skład Ośrodka , rozszerzenie działalności  
o współpracę z miastami partnerskimi Buczacz i Altenstadt  – przygotowano 
projekt uchwały zmieniającej w sprawie podziału KOK. Nowym a zarazem 
bardzo waŜnym zapisem w Statucie jest § 12 ust.2 który mówi ,Ŝe ustalony plan 
inwestycji i remontów świetlic wiejskich finansowany będzie z budŜetu gminy 
natomiast remonty bieŜące KOK, Ośrodek realizował będzie z środków 
własnego budŜetu zatwierdzonego przez Rade Miejską. 
Dlaczego nie wymienione zostały w wykazie świetlice w sołectwach Donosy  
i Wojciechowie? Obiekt w Donosach jest opuszczony, nie spełnia wymogów  
w zakresie BHP , p.poŜ. i sanepidu do jego eksploatacji , jest zdewastowany 
przez obce osoby.  
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Jeśli chodzi o świetlicę w Wojciechowie to na ostatniej komisji Oświaty 
dowiedzieliśmy się z ust Z-cy Burmistrza ,Ŝe obiekt w trakcie budowy był  
kilkakrotnie modernizowany w zakresie konstrukcji na co brak dokumentacji. W 
odpowiedzi radny A. Kuliś zakwestionował te informacje  
i zapytał co będzie w przypadku remontowania świetlicy której brak w tym 
wykazie? 
Radny M. Szmuc wniósł zastrzeŜenia do paragrafu 5 pkt.13 w którym brak 
zapisu Ŝe Ośrodek  oprócz wymienionych w pkt a,b,c współpracuje takŜe  
z  stowarzyszeniami i klubami sportowymi działającymi na terenie gminy – 
prosi  
o wprowadzenie tego zapisu. Zabierając głos Burmistrz M i G – A. Bodzioch 
proponuje aby przyjąć dzisiaj przedłoŜony projekt uchwały wraz z naniesionymi 
poprawkami a jeśli wyjaśni się sprawa Wojciechowa znowelizować ją 
ponownie. Rada wyraziła zgodę na tą propozycję , przyjęła jednogłośnie  
zgłoszone poprawki do statutu oraz w głosowaniu / 13 za/ zatwierdziła uchwałę 
zmieniającą wraz z poprawkami Nr XXXI/207/2008 w sprawie podziału 
Kazimierskiego Ośrodka Kultury. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.   
Ad.p.8 
Naczelnik Wydz. NROŚ – A. Kowalska informuje -  gmina Kazimierza Wielka 
jest właścicielem nieruchomości połoŜonej w Wielgusie o pow. 0,1068 ha 
zabudowanej budynkiem jednorodzinnym i gospodarczym  wynajmowanym 
przez Pana Zygmunta Adamka od 1989 r. Z uwagi na zły stan techniczny tego 
budynku , sprzedaŜ w drodze bezprzetargowej i udzielenie bonifikaty  
w wysokości 50% jest uzasadniona  ze względu na generalny remont tego 
obiektu.  
Pytań w tym punkcie nie zgłoszono.  
Rada Miejska w głosowaniu / 12 za, 1 wstrzym/ przyjęła uchwałę  
Nr XXXI/208/2008 w sprawie sprzedaŜy w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości stanowiącej własność gminy. Uchwała stanowi załącznik do 
protokołu.  
Ad.p.9,10 
Naczelnik Wydz. RG informuje – w wyniku analizy uchwały  
Nr XXVII/195/2008 z dnia 2 października br. w sprawie zawarcia porozumienia 
pomiędzy Gminą Kazimierza Wielka, a Gminą Proszowice w sprawie określenia 
zasad współfinansowania inwestycji pn. „ Budowa sieci wodociągowej  
z przyłączami dla sołectw Lekszyce i Marcinkowice w gminie Kazimierza 
Wielka” w zakresie robót wykonywanych w miejscowości Kościelec, gmina 
Proszowice  - Organ Nadzoru Wojewody wniósł do  treści § 1 ust.2 i § 4 pewne 
uwagi w związku z czym uchylamy w/w uchwałę i  zatwierdzamy nową w takiej 
samej sprawie z zastosowaniem poprawek.  
Radni nie wnieśli zapytań i zatwierdzili jednogłośnie uchwałę Nr XXXI/209/08 
w sprawie uchylenia podjętej uchwały oraz uchwałę  Nr XXXI/210 /08  
w sprawie  zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą Kazimierza Wielka,  
a Gminą Proszowice w sprawie określenia zasad współfinansowania inwestycji  
pn. „ Budowa sieci wodociągowej z przyłączami dla sołectw Lekszyce  
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i Marcinkowice w gminie Kazimierza Wielka” w zakresie robót wykonywanych 
w miejscowości Kościelec, gmina Proszowice. Uchwały stanowią załączniki do 
protokołu.    
Ad.p.11,12 
Uzasadnienie do projektów dwóch kolejnych uchwał przedstawiła Z-ca 
Kierownika MGOPS w Kazimierzy Wielkiej Pani GraŜyna Tomczak –  
przedłoŜony projekt uchwały pkt.11 dotyczy podjętej   przez Radę   uchwały 
w dniu 28 sierpnia br.w sprawie zatwierdzenia regulaminu organizacyjnego 
MGOPS, która to  w trybie nadzoru  Wojewody została zakwestionowana  
w związku z czym konieczne jest podjęcie stosownej uchwały celem 
wyeliminowania jej z obrotu prawnego. Regulamin Organizacyjny winien 
zatwierdzać Burmistrz M i G zarządzeniem , a nie Rada Miejska uchwałą.  
W wyniku dokonanej analizy uchwały Nr XXVI/183/08 z dnia 28 sierpnia  
w sprawie uchwalenia statutu MGOPS organ nadzoru wskazał nieprawidłowości 
niektórych zapisów ,wobec tego przygotowany został projekt uchwały 
zmieniającej w tej sprawie. W statucie wpisano poprawne brzmienie § 13 ust.2 
Statutu, §14 ust.2 oraz w § 14 uchylono ust.3.  
Uwag i zapytań w tej sprawie nie zgłoszono. 
Rada Miejska zatwierdziła jednogłośnie uchwały Nr XXXI/211/08 w sprawie 
uchylenia podjętej uchwały oraz  uchwałę zmieniającą Nr XXXI/212/08 
uchwałę w sprawie uchwalenia statutu Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Kazimierzy Wielkiej. Uchwały stanowią załączniki do protokołu.  
Ad.p.13 
Naczelnik Wydz. RG – K. Śliwakowski informuje – na jednej z ostatnich 
komisji Rady  dyrektor KZGK – R. Stokłosa przedstawił koszty jakie ponosi za 
zbiórkę, segregowanie i odprowadzanie nieczystości stałych z gospodarstw 
indywidualnych, Spółdzielni Mieszkaniowej i jednostek uspołecznianych. 
Wychodzi na to ,Ŝe największe starty są przy zbieraniu nieczystości  
z gospodarstw indywidualnych. Ostatnia uchwała Rady w której przyjęto stawkę 
11.00 zł od gospodarstwa nie pozwalała pokryć w całości kosztów jakie się  
z tego tytułu ponosi. Według projektu rozporządzenia wiemy ,Ŝe od stycznia 
2009 r. zmianie ulegnie stawka za składowanie na wysypisku odpadów 
komunalnych z 75 do 100 zł za tonę co przełoŜy się  na wzrost cen dla firm 
wywoŜących odpady. Po głębokiej analizie tych spraw na Komisji Rolnictwa 
wypracowano stanowisko, aby  w obowiązującej dotychczas uchwale 
śmieciowej w paragrafie 1 pkt 4 zmienić zapis w brzmieniu: odbieranie 
odpadów komunalnych nie segregowanych gromadzonych w pojemnikach  lub 
workach , miesięczna stawka 3.50 zł od kaŜdej osoby zamieszkałej w danej 
nieruchomości. Za rodzinę powyŜej 5 osób – 17.50 zł , od osoby przebywającej 
czasowo poza miejscem zameldowania – 2 zł. Gdyby wprowadzić tego typu 
opłaty, zakładając ,Ŝe ściągalność prowadzona przez StraŜ Miejska wynosiłaby  
80% wówczas  Zakład nie ponosiłby strat z tytułu zbiórki i odprowadzenia 
nieczystości.  Na ten moment są to tylko analizy. Pełne dane będziemy znali po 
zakończeniu pierwszego kwartału przyszłego roku. 
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W uzupełnieniu dyr. KZGK R. Stokłosa dodał – efektem przeprowadzonej przez 
StraŜ Miejską kontroli wywozu nieczystości w sołectwach jest zawarcie 
dodatkowych 120 umów przez właścicieli gospodarstw co stanowi wzrost  
o około 4%. Dotychczas zawartych jest 2112 umów na wsiach i 774 w mieście 
co daje 2886 umów. Według przedstawionego wyniku finansowego za okres  
4 miesięcy , koszty na nieczystościach stałych wyniosły 317.580 zł natomiast 
przychody – 269.235 zł co daje minus dla Zakładu ponad -48.000 zł. Koszty na 
wysypisku  za ten okres wynoszą ponad 97.000 zł , wywieziono 670 t 
nieczystości stałych czyli na miesiąc ponad 167 ton za  co zapłacono 24.269 zł. 
Jeśli w 2009 roku koszty na wysypisku wzrosną wówczas miesięcznie będziemy 
płacić ponad 30.000 zł informuje dyrektor.  
Odnosząc się do propozycji komisji  wprowadzenia nowej stawki opłat za 
śmierci informuje, Ŝe po przeprowadzonej kalkulacji - biorąc pod uwagę 
pustostany , osoby przebywające poza granicami kraju, zamieszkane czasowo 
oraz rodziny wielodzietne ,  naleŜałoby przyjąć stawkę 4 zł  wtedy wywóz 
odpadów wychodziłby na „ zero”.  
  Po długich konsultacjach komisja zaproponowała jednak 3.50 zł od osoby i 2 zł 
od osób zamieszkujących czasowo. 
Stanowisko to potwierdzili  Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Finansów.  
Zabierając ponownie głos dyr. KZGK poinformował ,Ŝe w przyszłym roku 
planowana jest selektywna zbiórka śmieci  w gospodarstwach domowych. Do 
tego celu Zakład zakupi specjalne worki które na początku rozdane zostaną 
mieszkańcom za darmo. Stawka za odbiór segregowanych śmieci będzie  
o połowę niŜsza niŜ obecnie. Od 2010 roku planuje się wprowadzić segregację 
śmieci na stałe.  
Innych zapytań i uwag nie wniesiono. Rada Miejska w głosowaniu / 13 za/ 
przyjęła uchwałę Nr XXXI/213/08 w sprawie ustalenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych oraz opróŜniania zbiorników bezodpływowych  
i transportu nieczystości ciekłych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
Ad.p.14 
Na wstępie głos zabrał Burmistrz M i G – A. Bodzioch – po raz 10 w  karierze 
samorządowa zarekomendował projekty uchwał okołobudŜetowych za pomocą 
których będziemy mogli obliczyć dochody, wydatki budŜetu oraz realizować 
zadania.  
 
Podatki były tematem obrad komisji Rolnictwa oraz Finansów, składano róŜne 
wnioski co wysokości podatków, opinie w tej sprawie przedstawią ich 
przewodniczący. Podatek rolny ustalany jest na podstawie ceny 1q Ŝyta 
ogłaszanej w Monitorze Polskim przez Prezesa GUS.  
Maksymalna cena skupu Ŝyta , przyjęta do obliczania podatku rolnego na 2009 
rok wynosi 55,80 zł za q lecz ustawa daje Radzie moŜliwość jego obniŜania. Po 
wysłuchaniu opinii komisji zaproponował przyjąć do obliczenia podatku na rok 
przyszły kwotę  tegoroczną czyli 41 zł za q.  
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ObniŜka  stawki w stosunku do maksymalnej będzie skutkowała zmniejszoną 
wielkością subwencji dla Gminy ale  mamy teŜ pełną świadomość trudności 
czasu w jakim Ŝyją nasi podatnicy i nie moŜemy ich jeszcze bardziej obciąŜać 
finansowo. Jeśli chodzi o pozostałe stawki to w kolejności przyjętego porządku 
ustosunkuje się do nich Pani Skarbnik. 
ObniŜanie średniej ceny skupu Ŝyta poniŜej zaproponowanej przez Burmistrza 
stawki byłoby bardzo drastyczne w skutkach jeśli chodzi o przyszłoroczny 
budŜet wyraziła swoje zdanie p. Skarbnik i przedstawiła projekt uchwały  
w ostatecznym kształcie.  
Opinię komisji w sprawie wysokości podatku rolnego wyrazili teŜ 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa  oraz komisji Finansowo – BudŜetowej. 
Komisja Rolnictwa po obszernej dyskusji doszła do wniosku aby pozostawić 
jego wysokość na tym samym poziomie , natomiast demokratyczne głosowanie 
wniosków na komisji finansów sprawiło ,Ŝe stawka nie została wyłoniona.   
Inne zdanie co wysokości stawki tego podatku wyraził radny K. Ziętek –  
w formalnym wniosku który zgłosił zaproponował obniŜyć cenę Ŝyta do kwoty 
38,50 zł za 1 q . Wniosek swój motywuje tym ,Ŝe przyszły rok będzie bardzo 
trudny dla rolników. Bardzo duŜo zdroŜały nawozy , kończą się tez dopłaty do 
tytoniu a i mniej opłacalna stała się uprawa buraka cukrowego – argumentował . 
Prosi zatem o poparcie i przyjęcie stawki zgłoszonej we wniosku.  
Innych propozycji nie zgłoszono. Prowadzący obrady przystąpił do głosowania 
wniosków wg kolejności ich składania. Jako pierwszy poddał pod głosowanie 
wniosek Burmistrza czyli kwotę 41 zł za q -  / 10 za, 1 przeciw,2 wstrzym./  
- i został  on przyjęty. Wniosek radnego K. Ziętka upadł. 
Z dalszej części obrad zwolnili się radni A. Kuliś i K. Nowak. 
Rada Miejska w głosowaniu / 10 za, 1 wstrzym/ przyjęła uchwałę    
Nr XXXI/214/08 w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta do celów 
wymiaru podatku rolnego , która stanowi załącznik do protokołu.  
Ad.p.15 
Na 2009 rok proponuje się podnieś dotychczasowe stawki podatku od 
nieruchgomosci o 5 %. W jednym tylko przypadku od pozostałych gruntów od  
m2 powierzchni z  dotychczasowej  0,05 zł na 0,06 zł. Prosi o przyjęcie uchwały 
w tym kształcie.  
Zabierając głos Prezes  tutejszej Spółdzielni Mieszkaniowej – B. Zaręba wyraził 
sprzeciw co do podwyŜki od pozostałych gruntów  . Grunty te dotyczą sektora 
mieszkaniowego i od kilku lat podatek ten podwyŜszany jest w tej samej skali. 
Proponuje aby wstrzymać się od podnoszenia tego podatku na 2009 rok. 
Zabierając głos Burmistrz M i G – A. Bodzioch – zasugerował ,Ŝe w zamian za 
podniesienie podatku , w tym roku w budŜecie przewidział  100.000 zł na 
modernizację ciepłownictwa. Uwag oraz innych propozycji nie zgłoszono. Rada 
Miejska w głosowaniu / 11 za/ przyjęła uchwałę Nr XXXI/215/08 w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2009 rok , która 
stanowi załącznik do protokołu.  
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Ad.p.16 
Skarbnik gminy – w uchwale proponuje się zwolnienia w podatku od 
nieruchomości dla: jednostek budŜetowych gminy, Ochotniczych StraŜy 
PoŜarnych, budynków mieszkalnych w części związanych z prowadzeniem 
gospodarstwa rolnego, gruntów i budynków wykorzystywanych na działalność 
charytatywną itp. Gdyby Rada nie podjęła takiej uchwały to w/w musieliby 
płacić ten podatek.  
Zwolnienia są pomocą o niewielkim znaczeniu finansowym i mają wyłącznie 
charakter lokalny. 
Rada Miejska bez uwag przyjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXXI/216/08  
w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości. Uchwała stanowi załącznik 
do protokołu.  
Ad.p.17 
Agencja Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w Rzeszowie zwróciła się  
z prośbą o umoŜliwienie składania deklaracji podatkowych na określonych 
wzorach formularzy. Prośba ta wynikała z faktu składania przez Agencję 
deklaracji podatkowych w wielu gminach na terenie całego kraju. Zgoda 
składania deklaracji wymaga podjęcie stosownej uchwały Rady Miejskiej . 
Zapytań ze strony Rady nie zgłoszono. Uchwała Nr XXXI/217/08 sprawie 
określenia wzorów formularzy deklaracji podatkowych dla Agencji 
Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w Rzeszowie została przyjęta 
jednogłośnie / 11 za/ i stanowi załącznik do protokołu.  
Ad.p.18 
Na 2009 rok proponuje się podwyŜszyć stawki podatku od środków 
transportowych średni o 20 – 25 zł i róŜnicuje się je między innymi ze względu 
na dopuszczalną masę całkowitą pojazdu, rodzaj zawieszenia i liczbę osi. 
Rezygnuje się ze zróŜnicowania stawek podatku ze względu na rok produkcji 
samochodu. Uwag i zapytań nie zgłoszono. Rada Miejska w głosowaniu / 11 za/ 
przyjęła uchwałę Nr XXXI/218/08 w sprawie podatku od środków 
transportowych na 2009 rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  
Ad.p.19 
W stosunku do roku ubiegłego proponuje się podwyŜszyć w 2009 roku 
wszystkie stawki opłaty targowej o 1 zł. 
Rada Miejska bez uwag przyjęła uchwałę Nr XXXI/219/08 w sprawie ustalenia 
wysokości stawek opłaty targowej na 2009 rok . Uchwała stanowi załącznik do 
protokołu.  
Ad.p.20 
Według projektu uchwały proponuje się roczną stawkę opłaty od jednego psa  
w wysokości 20 zł. Zakres zwolnień ustawowych jest wystarczający, dlatego nie 
przewiduje się dodatkowych zwolnień od tej opłaty.  
Rada Miejska bez uwag przyjęła uchwałę Nr XXXI/220/08 w sprawie opłaty od 
posiadania psów , która stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad.p.21 
Podjęcie uchwały jest konieczne w celu zapewnienia prawidłowej procedury 
poboru podatków i opłat od osób fizycznych tj. podatku od nieruchomości , 
rolnego, leśnego oraz opłaty targowej. Na terenie sołectw inkasentami są sołtysi 
a inkasentem opłaty targowej Kazimierski Zakład Gospodarki Komunalnej. 
Uwag i zapytań nie zgłoszono. Rada Miejska przyjęła jednogłośnie uchwałę  
Nr XXXI/221/08 w sprawie poboru podatków i opłat w drodze inkasa. Uchwała 
stanowi załącznik do protokołu.  
Ad.p.22 
Jako pierwszy o głos poprosił sołtys wsi Broniszów A. Pietrzyk –  na dzisiejszej 
sesji dokonano zmiany opłaty za wywóz nieczystości  ale nikt nie wspomniał  
o dzikich wysypiskach śmieci , zapytał więc czy będą likwidowane i kto się tym 
zajmie?  
Odniósł się takŜe do sprawy podatku rolnego – uwaŜa ,Ŝe jest o połowę za 
wysoki  i choć wiadomo ,Ŝe gmina ma potrzeby, to w większości radnych 
będących rolnikami nie zagłosowało w tej sprawie według własnego sumienia ,  
poprostu inaczej myśleli niŜ zagłosowali. Uznał ,Ŝe Rada do tego jest 
niepotrzebna . 
W odp. Burmistrz podwyŜka podatku 2 zł  czy 5 zł w skali przeciętnego rolnika 
to nie są duŜe pieniądze. Bardziej odczuwalny on będzie w gospodarstwie 
wielohektarowym ale teŜ będą to kwoty rzędu ok. 50 zł miesięcznie. Zaręczał 
,Ŝe większość radnych swój głos w sprawie podatku oddała  z czystym 
sumieniem , to właśnie radni będący rolnikami proponują  często aby podatek  
utrzymać na odpowiedniej wysokości bo wiedzą ,Ŝe później wpłynie on na wsie 
w postaci infrastruktury drogowej itp. Proponowano między innymi  na 
dzisiejszej sesji  podatek rolny w wysokości 38.50 za 1q Ŝyta czyli niŜszy niŜ  
w roku ubiegłym. Propozycja ta staje się zaskakująca wobec faktu ,Ŝe ten sam 
radny który zgłosił taki wniosek tydzień temu na sesji nadzwyczajnej był 
skłonny lekka ręką głosować za udzieleniem pomocy finansowej dla Starostwa 
Powiatowege na budowę drogi kwoty 400.000 zł wiedząc ,Ŝe gmina nie posiada 
jej we własnym budŜecie. Wcześniej naleŜałoby poznać jak  Starostwo 
Powiatowe wydaje pieniądze na administrację  , jakie zafundowali sobie 
podwyŜki .  
To pracownicy samorządu gminy w Kazimierzy Wielkiej mają  
w skali województwa średnie pobory a wykonują kilkakrotnie więcej pracy 
chociaŜby przy składaniu  projektów unijnych przy porównywalnej liczbie 
pracowników. Czy przyznanie Ŝądanej kwoty wobec tego faktu byłoby uczciwe. 
Odpowiadając na pierwszą część zapytania  sołtysa z Broniszowa A. Pietrzyka 
Burmistrz informuje ,Ŝe dzikie wysypiska śmieci będzie sukcesywnie 
likwidować , lecz to moŜe zakrawać o niegospodarność wydawanych z budŜetu 
pieniędzy poniewaŜ jedne  będą likwidowane  a  inne będą nadal powstawać . 
Aby temu zapobiec  musimy przy pomocy StraŜy Miejskiej wzmóc kontrole 
wywozu nieczystości wśród mieszkańców.  
Przy okazji złoŜył gratulacje Paniom z Koła Gospodyń Wiejskich z Broniszowa 
które wygrały gminny konkurs na potrawę regionalną.  
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O głos poprosił radny K. Ziętek -  dziwi się ,Ŝe wniosek nie uzyskał poparcia 
Ŝądanej przez Powiat kwoty a przecieŜ  droga która ma powstać  przebiegać 
będzie od Kazimierzy przez Odonów do Donatkowic.  
Głosowałem za propozycją Burmistrza 200.000 zł. Na dzień dzisiejszy 
posiadam wiadomość ,Ŝe jeŜeli Gmina brałaby udział we współfinansowaniu 
budowy tej drogi to wniosek   uzyska 10 punktów poparcia. Z nieoficjalnych 
źródeł wiem ,Ŝe Powiat złoŜył wniosek bez udziału Gminy czyli nie uzyska  
tych 10 punktów. Jeśli okaŜe się przez to ta droga nie wejdzie do realizacji , to 
Rada będzie za to odpowiedzialna. 
Przewodniczący Rady – to nie była wyłącznie propozycja Burmistrza to wielu 
radnych dyskutowało na ten temat i taką decyzją podjęli.  
Burmistrz A. Bodzioch – to nieprawda ,Ŝe wniosek  opiewa na całość inwestycji 
, to pierwszy jej etap Łyczaków Donatkowice i  niewaŜne w jakiej wysokości 
dofinansujemy Powiat , waŜne Ŝe uczestniczymy we wspołfinansowaniu tej 
drogi  i  Powiat uzyskałby te punkty. To ich decyzja ,Ŝe sami złoŜyli wniosek   
i za  jego niepowodzenie  nie naleŜy winić  Burmistrza i Rady Gminy.  
Podczas interpelacji zostały poruszone przez sołtysa wsi Wojsławice 
następujące sprawy -  brak oświetlenia w tej wsi , budowy przystanku 
autobusowego w Nagorzanach, ,  budowa dróg , kamień, odśnieŜanie dróg. 
W odp. Burmistrz – w 2008 r. na terenie Wojsławice -Zysławice wykonanych 
zostało najwięcej inwestycji w stosunku do innych sołectw. W 2009 r. 
wchodzimy w okres wielkich inwestycji i z uwagi na ograniczenia środków  
w budŜecie , niektóre z Ŝądań mogą okazać się niewykonalne. 
Sołtys wsi Zysławice – zgłosił następujące problemy: odśnieŜania  
i posypywania dróg, decyzji na paliwo oraz nakazów podatku akcyzowego. 
Odpowiedzi udzielił Burmistrz oraz Pani Skarbnik . 
Innych spraw nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady K. Magnes stwierdził ,Ŝe wszystkie tematy uwzględnione 
w porządku obrad zostały zrealizowane i ogłosił zamknięcie XXXI sesji Rady 
Miejskiej która trwała do godz. 13.25 
Protokołował: 
    B. Kwaśny        Przewodniczący 
        Rady Miejskiej 
 
        Krzysztof Magnes 


